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目的 
引發兒童及青少年對閱讀的興趣，培養他們養成良好的閱讀習慣，擴闊他們的閱讀範圍和知識，

提高他們運用語文的能力，並鼓勵家長積極參與子女的閱讀活動。  

計劃細則 
1.	 組別：家庭組 (幼稚園至小三，由家長陪同)

			   高小組 (小四至小六) 

			   初中組 (中一至中三)

			   高中組 (中四至中六)

2.	 參加者必須為香港公共圖書館登記讀者。

3.	 紀錄冊：.................................................................................................................................

■	 	 會員會獲發兒童及青少年閱讀計劃「閱讀足印」紀錄冊乙本，以記錄會員的閱讀進 

		  程，包括於香港公共圖書館或其所就讀學校圖書館借閱的紙本及電子書籍資料、完成 

		  並遞交給香港公共圖書館的「我的悅讀分享」及「心儀好書推介」資料，以及參加香 

		  港公共圖書館的「月月讀書樂」月會資料。

■		  會員所登記的記錄，均需由香港公共圖書館或就讀學校(如適用)蓋印作實，方為有 

		  效。在香港公共圖書館的閱讀紀錄，請在還書時連同本紀錄冊交予圖書館職員以作核 

		  實；而學校圖書館的閱讀紀錄，需由學校老師核實。

■	 	 若於年度總結前，「閱讀足印」紀錄冊內頁的「我的悅讀分享」、「心儀好書推介」 

		  或「月月讀書樂」的任何一項已填滿了資料，會員可先行將該紀錄冊遞交予登記會籍 

		  的公共圖書館，並換領新紀錄冊繼續填寫閱讀進程。

■	 	 會員遞交「閱讀足印」紀錄冊後，將獲發會員存根，內有註明會員參與各項活動的數 

		  量。會員需妥善保存存根，以備日後作核對資料之用。

4.	 年度總結：..............................................................................................................................

■	 	 會員的閱讀記錄以年度計算結算，計算期由每年的9月1日至翌年的8月31日止。而在 

		  該年度中間加入的會員，其年度閱讀記錄只由成為會員當天開始計算至該年度的8月 

		  31日為止。

■	 	 會員如欲領取閱讀證書，必須於該年度的8月31日或之前，將紀錄冊交回登記會籍的 

		  公共圖書館結算，並於9月1日或其後索取新一年度的紀錄冊。

■	 	 逾期的閱讀記錄是不會累積計算作下一年度的紀錄。

5.	 閱讀活動與獎勵：...................................................................................................................

	 5.1  閱讀證書：

■	 	 會員凡閱讀6本書籍或以上，可獲頒發證書列明該年度的閱讀書量。派發證書的日期 

		  將於會員通訊及圖書館網頁(http://www.hkpl.gov.hk/rp)公布。

■	 	 會員需攜同會員證，於該年度完結後的12月至翌年11月期間，前往所屬會籍的圖 

		  書館領取證書。所屬會籍的記錄將以會員在8月31日時的登記資料為準。逾期未往圖 

		  書館領取者將不獲補發證書。

■	 	 年度內累積提名會員閱書總量最高的學校，可獲頒「最積極推動閱讀學校」獎；而年 

		  度內成功推薦最多新會員的學校，則可獲頒「最積極推動參與學校」獎。

	 5.2	「我的悅讀分享」、「每月之星」及「閱讀超新星」：

■	 	 會員撰寫的「我的悅讀分享」，經圖書館館長推薦，可參加「每月之星」評選。各組 

		  「每月之星」評選結果會在圖書館內張貼的會員通訊及圖書館網頁

		  (http://www.hkpl.gov.hk/rp)公布。

■	 	 年度總結時，各組「每月之星」優勝作品得主可獲頒獎狀及獎牌，其中最出色的三 

		  位，可獲頒「閱讀超新星」獎狀及獎牌。

■	 	 各優勝作品的得主，將於年度總結後個別發信通知領獎安排。

	 5.3	「心儀好書推介」及紀念品：

■	 	 會員使用「心儀好書推介」表格推介書籍給其他會員閱讀，可獲發紀念品乙份。

	 5.4	「月月讀書樂」及「樂讀小菁英」：

■	 	 首20名最積極參與兒童及青少年閱讀計劃「月月讀書樂」月會的會員，可獲頒「樂 

		  讀小菁英」獎牌。

■	 	 有關於各區圖書館舉行「月月讀書樂」的時間、主題及組別，詳情可參閱會員通訊。

參加辦法
1.	 參加者可以個人名義或經學校 / 團體提名參加。

2.	 參加表格可在任何一間公共圖書館索取或在圖書館網頁下載(http://www.hkpl.gov.hk/rp)。

3.	 參加者交回表格時，須出示有效的公共圖書館圖書證；如經由學校/團體提名參加者，表格 

	 須附有提名學校/團體的蓋章及負責人簽署。個人名義的參加者只需填寫參加表格的甲部。 

	 經由學校/團體提名參加者，請同時填寫參加表格的甲部及乙部。

查詢 

詳情請向各香港公共圖書館或致電2921 2660查詢。

有關本計劃的其他資訊，可參考張貼於各公共圖書館的會員通訊或瀏覽圖書館網頁

http://www.hkpl.gov.hk/rp
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乙 部   （ 提 名 學 校  /  團 體 資 料 ， 如 適 用 ）

中文姓名：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 英文姓名：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

出生日期：＿＿＿＿＿＿＿＿ 年 ＿＿＿＿＿ 月 ＿＿＿＿＿ 日    聯絡電話：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

公共圖書館圖書證號碼：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 就讀班級：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

組別＊：	 家庭組 (幼稚園至小三，由家長陪同)			      

	 高小組 (小四至小六)

	 初中組 (中一至中三)

	 高中組 (中四至中六)

日期：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 申請人簽名：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

家長姓名：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 家長簽名：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ (家庭組適用)

中文名稱：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

英文名稱：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

地址：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

電話：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 電郵：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

學校/團體聯絡人姓名：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ (中文) ＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ (英文)

日期：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 提名學校/團體負責人簽名及蓋章：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 

請 於 適 當 的 圈 內 加 上  "      " 號

參 加 表 格

＊

＊ 全日 上午 下午

兒童及青少年

for Children and Youth
 Reading Programme 

閱讀計劃
兒童及青少年

for Children and Youth
 

Reading Programme 
閱讀計劃

甲 部   （ 申 請 人 資 料 ）
會 員 證 號 碼
(此欄由職員填寫)

香港閱讀學會
Hong	Kong	Reading	Associatio n

教育局
Education	Bureau

香港學校圖書館主任協會
Hong	Kong	Teacher-Librarians'Associatio n

香港公共圖書館
Hong	Kong	Public	Libraries

主辦機構 Organized by 支持機構 Supported by

你提供的個人資料祇供香港公共圖書館職員用作處理申請及日後聯絡之用。根據個人資料（私隱）條例第18、第22及

附表1內第6原則的規定，參加者有權要求查閱及更改所提供的個人資料。如欲索取有關資料的副本，可能須按署方的

規定繳付所需費用。(查詢電話：2921 2660)

香 港 公 共 圖 書 館 專 用 欄

職員 (姓名及職位)：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 簽署：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿

日期：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿ 圖書館蓋印：＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿＿
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兒童及青少年

for Children and Youth
 Reading Programme 

閱讀計劃
Objective 
To stimulate the interest of children and youth in reading, cultivate their reading habits, widen their 
scope of reading and knowledge, enhance their ability in language usage and encourage parents’ 
active participation in paired reading. 

Programme Details 
1.	 Category: 	Family (Kindergarten to Primary 3, accompanied by parent)
				    Senior Primary (Primary 4-6)
				    Junior Secondary (Form 1-3)
				    Senior Secondary (Form 4-6)

2.	 Members must be registered patrons of the Hong Kong Public Libraries.

3.	 Record Book: ............................................................................................................................
		  ■	 Each member will be given a record book, "Reading Footprints of Reading Programme  
			   for Children and Youth", to record the reading progress, including information of printed  
			   and electronic books read and borrowed from the Hong Kong Public Libraries or his / her  
			   school library, information of the completed "Sharing My Joyful Reading" and  
			   "Recommending My Favourite Book" submitted to the Hong Kong Public Libraries,  
			   and information on the participation in the "Monthly Meeting of Joyful Reading" of the  
			   Hong Kong Public Libraries.
		  ■	 All valid records would be recognized by a stamp marked by the Hong Kong Public  
			   Libraries or school libraries. Members should provide their record book at the library  
			   counter for verification when they return the books that borrowed or read at the public  
			   libraries. Reading records in the schools should be verified by the school teachers.
		  ■	 Members may return the completed record book to the public libraries and request  
			   a new one when they have filled up all the blank entries in any of the following sections:  
			   Reading Footprints, Sharing My Joyful Reading, Recommending My Favourite Book or  
			   Monthly Meeting of Joyful Reading.  
		  ■	 Members who have returned the completed record book will receive a “Member’s  
			   Record”. The “Member’s Record” will summarize the numbers of the books read and  
			   activities participated. Members should keep the “Member’s Record” for verification in  
			   future.  

4.	 Annual Summary: ......................................................................................................................
		  ■	 Annual reading records of existing members shall be counted from the 1st  
			   September till 31st August of the next year. Annual reading records of the newly joined  
			   members will be counted from the date of enrollment and accumulated till 31st August. 	
		  ■	 Members who wish to get the Reading Certificate shall return the record book to the  
			   public library that he /she registered membership for consolidation on or before 31st  
			   August, and get a fresh record book for the new year-round on or after 1st September. 
		  ■	 Reading records before 1st September each year cannot be brought forward to the Annual  
			   Summary of next year-round. 

5.	 Reading Activities and Awards: ................................................................................................
	 5.1  Reading Certificate:	
		  ■	 Certificates that certify the numbers of books read will be awarded to members who read six or
			   more books within the period. Collection of certificates will be announced in the Reading  
			   Programme Member Newsletter and the library webpage (http://www.hkpl.gov.hk/rp). 

		  ■	 Members shall bring along his / her membership card and go to the library where he / she  
			   registered the membership to get the certificate from December of the same year to  
			   November of next year. Information of membership registration is based on the record as  
			   of 31st August each year. Certificate will not be re-issued after the deadline.
		  ■	 School / organization with the highest total score of books read by its nominated members  
			   within the period will be presented a trophy of “Most Active School in Promoting  
			   Reading”. School / organization which has successfully nominated the largest number  
			   of members during the period will be presented a trophy of “Most Active School in  
			   Promoting Participation”.

5.2  “Sharing My Joyful Reading”, “Stars of the Month” & “Reading Supernova”: 
		  ■	 Members who submit “Sharing My Joyful Reading” may be recommended by librarians for  
			   the selection of “Stars of the Month”. The selection result of each category of "Stars of the  
			   Month" will be announced in the Reading Programme Member Newsletter that posted  
			   up in libraries and the library webpage (http://www.hkpl.gov.hk/rp).
		  ■	 After the year-round consolidation, the winners of each category will be presented the  
			   certificates and medals of "Stars of the Month". For the best three winners of each  
			   category, each will be presented a certificate and medal of "Reading Supernova".
		  ■	 Winners of “Stars of the Month” and “Reading Supernova” will be informed individually  
			   by mail for the details of prize presentation ceremony.

5.3  "Recommending My Favourite Book" and Souvenir:
		  ■	 Member who recommends book to other members for reading by using the form of  
			   "Recommending My Favourite Book" will receive a souvenir.

5.4  "Monthly Meeting of Joyful Reading" & "Elite of Joyful Reading":
		  ■	 Each of the most active 20 members in attending “Monthly Meeting of Joyful Reading” of  
			   Reading Programme for Children and Youth will be presented a medal of "Elite of Joyful  
			   Reading".
		  ■	 For details of the monthly meeting such as date/time, theme and target categories please  
			   read the Reading Programme Member Newsletter and visit the library webpage 
			   (http://www.hkpl.gov.hk/rp).

Admission
1.	 Applicant may join individually or through the nomination of a school or an organization.
2.	 Application forms are available at any Hong Kong public library or downloaded from the  
	 library webpage (http://www.hkpl.gov.hk/rp).
3.	 When submitting application form, it is required to produce a valid library card of the Hong  
	 Kong Public Libraries. If the applicant is nominated by a school / organization, the application  
	 should be endorsed by the nominator with a stamp chop. Individual members are required to  
	 fill out section A of the Application Form. Nominated members are required to fill out both  
	 section A and B of the Application Form.

Enquiries 

For further details, please contact any Hong Kong public library or call 2921 2660.

For other information of the Programme, please refer to the Member Newsletter posted up in the 
public libraries or browse the library webpage http://www.hkpl.gov.hk/rp.
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Section B  (Particulars of Nominating School / Organization, if applicable)

Application Form
兒童及青少年

for Children and Youth
 

Reading Programme 
閱讀計劃

Section A  (Applicant’s Particulars)
Membership Card No.

(Staff Use)

whole day a.m.

Name in Chinese: ___________________________ Name in English: ___________________________________________________

Date of Birth: ________________ (year) ___________ (month) ___________ (date)  Tel: ___________________________________

Hong Kong Public Libraries Card No.: ______________________________________________  Class: _______________________

* Category: 	 Family (Kindergarten to Primary 3; accompanied by parent)

	 Senior Primary (Primary 4-6)

	 Junior Secondary (Form 1-3)

	 Senior Secondary (Form 4-6)

Date: ___________________________ Applicant’s Signature: __________________________________________________________

Parent’s Name: ______________________________ and Parent’s Signature: ____________________________________________

Name in Chinese: _____________________________________________________________

Name in English: ________________________________________________________________________________________________

Address: _______________________________________________________________________________________________________

Tel: ______________________________________________ Email: ________________________________________________________

Name of Contact Person: __________________________ (Chinese) ___________________________________________ (English)

Date: _________________________ Nominator’s Signature and Stamp Chop: __________________________________________

 

＊

＊ Please add “        ” in appropriate circle.

p.m.

(Only applicable to Family Category)

Officer (Name & Post): _______________________________ Signature: _______________________

Date: ________________________________________________________________ Library Chop: ________________________

For Library Use Only

The personal data provided in this form will be used by the staff of Hong Kong Public Libraries for processing your 
application and for future contact only. You have the right to request access to and the correction of personal data in 
accordance with Sections 18 and 22 and Principle 6 of Schedule 1 to the Personal Data (Privacy) Ordinance. The provision of 
a copy of the data may be subject to a charge as demanded by the Department. (Enquiry: 2921 2660)


